
Plejecenter Bredebo 

Referat at Åbent Hus den 13. juni 2023 

Dagsorden: 
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3. Information om Night Care Nurse v/ Martin Wied –vedr. mulighed for 

sensor i boliger 

4. Dialog og spørgsmål 

 

1. Velkommen til Marianne Halkjær, ny afdelingsleder på Nord 2. sal. 

Marianne fortalte, at hun er uddannet sygeplejerske og har 7 års ledererfaring. 

Hun har været på Bredebo i 5 måneder og er rigtig glad for at være her. Hun 

har 3 voksne børn, bor i København og nyder friluftslivet. 

 

2. Information fra Den Kommunale Madservice. 

Bredebos kok, Christian Beckwich, fortalte, at de laver mad fra bunden. De gør 

alt for at lave mad som beboerne kan lide, hvad enten de er yngre eller ældre. 

Alle er altid velkommen i køkkenet til en snak om maden og ønsker til den. 

Der holdes køkkenmøder mellem køkkenet, repræsentanter for afdelingerne og 

en afdelingsleder, hvor forskellige ting drøftes vedr. maden, herunder også 

mængden af mad, der leveres på afdelingerne, da det er vigtigt at mængden 

er tilpasset beboerne. 

Spørgsmål til: 

Madspild: køkkenet har meget lidt madspild og på afdelingerne vil der komme 

fokus på det. 

Frugt: køkkenet levere frugt efter årstiderne. Afdelingerne skærer frugten ud 

og giver den til beboerne. 

Varm mad om aftenen: Der kører et pilotprojekt med varm mad om aftenen på 

plejecenter Baunehøj og vi afventer beslutning, om det skal indføres på alle 

plejecentrene. 



Affaldssortering: er på vej. 

 

3. Information om Night Care Nurse v/ Martin Wied – vedr. mulighed for 

sensor i lejligheder. 

Tina Bardrum orienterede om, at vi skal i gang med at afprøve 2 former for 

velfærdsteknologi. Den ene er et intelligent drikkeglas, der kan måle, hvor 

meget en beboer drikker og skrive det direkte ind i journalen. Glasset kan også 

kende forskel på om beboeren drikker eller hælder vandet ud.  

Det andet er en sensorløsning i boliger som blev præsenteret af Martin Wied. 

Han fortalte, at sensoren ikke optager hverken lyd eller billeder. Den kan 

kodes til at genkende mønstre og kan skelne mellem om beboeren står, sidder, 

ligger eller går. Ved f.eks. fald sender sensoren en besked via telefonen til 

personalet. Der er ingen billeder og beskeden slettes, så snart den er sendt. 

Sensoren skal skabe tryghed for både beboer og personale. En af fordelene 

ved en sensor er bl.a. at personalet undgår unødigt at forstyrre beboeren om 

natten ved at gå ind i boligen.  

Spørgsmål: 

Lovlig løsning: det er en lovlig løsning. Den kan adskille møbler og mennesker 

men ingen detaljer og sensoren betragtes som medicinsk udstyr. 

Kan man se, hvad der forårsager et fald: nej, det kan man ikke og det er heller 

ikke lovligt. Der bliver ikke gemt billeder og informationer. 

Samtykke: der er ikke nogen lovgivning på området. Man kan altid sige fra, 

hvis man ikke ønsker en sensor. 

Sensoren vil blive testet i enkelte boliger, hvor de giver mest mening. 

Har I spørgsmål, er I velkommen til at sende dem til en afdelingsleder eller 

Tina Bardrum, som videresender dem til firmaet 

5. Dialog og spørgsmål. 

Ællinger: Dyrenes Beskyttelse har anbefalet, at vi kontakter dem så snart 

æggene er udklækket. De henter ællingerne og sætter dem ud i naturen. 

Ællingerne er utrolig søde men vi prioriterer af passe beboeren frem for 

ællinger. I år har der været ca. 20 ællinger. 



Haverne: Det er DAB, der passer haverne. 

Drivhuset: Det er beboerne, der passer drivhuset. Pårørende og frivillige er 

meget velkomne til at være med. 

Busser: Bredebos busser bruges til at køre ture med beboerne. Pårørende og 

frivillige er meget velkomne til at tage med. Interesserede kan kontakte 

aktivitetskoordinator Betina Sanggaard. 

 

 

 

 

 

 

 


